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Hermed aflægges bestyrelsens skriftlige beretning i forbindelse med repræsentantskabsmødet den 14. 

marts 2024.  

Vores opgaveliste er lang og dynamisk og det er sådan det skal være. 

RIU vil være en aktiv medspiller for Idrætten i Roskilde, hvilket konkret har udmøntet sig i kvartalsvise 

kaffemøder med forvaltningen, deltagelse i diverse møder omkring ny idrætspark både i Rådmandshaven 

og i Himmelev, deltagelse i diverse kommunale temamøder om f.eks, Ros Drøm, fremtiden i Roskilde og 

deltagelse ved receptioner/jubilæer m.v. hvor idrættens sag altid tales højt. 

Vi har en god og konstruktiv dialog med jer foreninger, Kultur- og Idrætsudvalget, politikere, øvrige 

interessenter samt forvaltningen. Den konstruktive dialog har endnu engang udviklet sig virkelig positivt. 

Vi står på skuldrene af jer foreninger, brug os – hvis udfordringer forsøges løst direkte mellem en 

forening og kommunen er vi ofte uvidende herom. 

 

Vision: 

Vi har i årets løb arbejdet med en vision indeholdende nogle fokusområder.  

Udkastet til visionen blev fremlagt på halvårsmødet, og den endelige vision kan findes her: 

https://riu.dk/vision-for-riu/ 

Udover selve visionen om at ”RIU understøtter og påvirker vilkår og rammer for idrætten i Roskilde 

Kommune, så 75% af borgerne er idrætsaktive og med i en forening senest i år 2030”, har vi beskrevet en 

række kerneværdier, som vi altid står på samt 4 fokusområder som vi vil arbejde ekstra for. Disse er: 

1. Indflydelse 

2. Vilkår 

3. Faciliteter 

4. Fællesskaber 

Efter færdiggørelsen er visionen fremlagt for bl.a. Kultur- og Idrætsudvalget samt Folkeoplysningsudvalget. 

Fester: 

I 2023 afholdte vi vores idrætsfest med knap 600 deltagere, det var en herlig aften og skønt at kunne fejre 

prismodtagere og hædringer sammen igen.  

Kidz Sport Award blev ikke afholdt, men til gengæld overraskede vi prismodtagerne på ”hjemmebane”. Det 

har fået en positiv modtagelse. 
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Høringer: 

RIU har indgivet høringssvar til  

• Ros drøm Roskilde kommunes planstrategi 2023-2027 

• Budgetforlig for 2024 og 2025 

• Foreningshåndbogen for foreninger og aftenskoler   

Vi må erkende, at vi kan give nok så mange høringssvar, men det er den forudgående dialog som skal have 

vores fulde fokus. 

 

Puljer: 

Leder- og trænerpuljen. 
Udbetalingerne er fordelt således: 
  

 2023 2022 2021 2020 2019 

Antal foreninger 38 40 25 24 31 

Antal kursister 565 388 208 244 364 

Godkendte 
ansøgninger kr. 

691.861 546.724 351.486 441.486 505.990 

Udbetalt i kr. 250.000 298.000 202.000 250.000 325.274 

Gns. udbetalings% 36% 55% 57% 57% 64% 

 
Pga. af rekordmange ansøgninger for 2023 har den gennemsnitlige udbetalings% ligget på 36%, hvilket er 
den laveste udbetalings% i mere end 5 år. 
Læs mere herom på riu.dk/tilskud-leder-traener-udvikling. Bestyrelsesmedlem Henrik W. Pedersen er 
tovholder på puljen. 
Retningslinjerne for puljen er blevet opdateret og godkendt af kommunen. 
Ansøgninger sendes til tilskud@riu.dk. Alle ansøgninger besvares umiddelbart efter modtagelsen, om 

hvorvidt ansøgningen er godkendt eller ej. Efter behandling i februar og august får ansøger underretning 

om hvor stort et tilskud der udbetales. 

RIU støtter op. 

Der er modtaget ansøgninger fra 6 klubber og der er imødekommet ansøgninger for 43.786 kr. 

Der er givet ét afslag.  

Tildeling af tider: 

Vores repræsentanter omkring tildeling af tider på hhv. indendørs- og udendørsfaciliteter har i foråret 

været særdeles aktive medspillere i at få kabalerne til at gå op.  
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Temamøde – GDPR 

Den 13. november 2023 gennemførte vi temaaften omkring temaet "Er du sikker på at din idrætsforening 

er tilstrækkeligt GDPR påklædt".  

Der deltog 7 personer fra vores medlemsforeninger. Advokat Ulrik Vindberg fra ADVODAN gennemgik 

regelsættene. Undervejs blev flere foreningers usikkerheder drøftet igennem. Særligt blev foreningernes 

håndtering af CPR numre diskuteret. 

 

Hvad bringer det kommende år 

Vi ser ind i endnu et spændende år for vores arbejde. Udover vores vanlige møder, arbejdsområder og 

fester byder året på: 

• Fortsat arbejde med revidering af tilskudsregler 

• Forhåbentlig afgørelse fra tilsynet 

 

Udvalg. 

Bestyrelsesmedlemmer i RIU er repræsenteret i en række udvalg, nogle dog qua andet frivilligt arbejde. 

• Indendørsudvalget 

o Lisbeth Klarskov 

• Udendørsudvalget 

o Carsten Nielsen 

• Folkeoplysningsudvalget 

o Jan Brink-Pedersen (valgt som idrætsforeningsrepræsentant) 

• Dialogforum for svømmehallerne 

o Carsten Nielsen 

• Elite – og talentrådet 

o Frank Veje Jakobsen. (valgt som formand) 

o Lisbeth Klarskov (for Roskilde Håndbold) 

• Brugerråd – Roskilde Kongrescenter 

o Frank Veje Jakobsen 

• Røgfri Roskilde 

o Carsten Nielsen 

• Regionsidrætsråd 

o Inga Skjærris 

o Jan Brink-Pedersen 

o Frank Veje Jakobsen 

 

mailto:riu@riu.dk
https://www.facebook.com/Roskilde-Idr%C3%A6ts-Union-667599896760433/


Bestyrelsens beretning 2023 
 
 
 
 

 

 
 RIU.dk ⚫ riu@riu.dk 4 
 Roskilde Idræts Union - Startside | Facebook 
 

• Lokalrådet 

o Jan Brink-Pedersen 

• Udvalget omkring frivillige ambassadører  

o Carsten Nielsen 

• Roskilde Festivals fællesforum 

o Hanne Hede 

• Danske Idrætsråd Samvirke (DIS) 

o Frank Veje Jakobsen 
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